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 المستخلص
 

تييدذا ا ييةذمسييلذا يي ط ذالديي للذالداتييةذلااسيي ان ذالتج  يياتةذايي ذالا  ييةذذةفييهذهييلرذال  يي ل

اثي ذالا يةلةذاللليلذالتيهذتد  ني ذاي ذل يلاذدايل ذلني ذل مي ذن ي لذاتي ذاداتيةذلا ذ.ذالك ي تة

ذ[1,2)تك ااتةذلا ذ تمةذك  تةذفهذالجت ةذذذذ-د للذداتةذتك ااتةذلاس ان ذات ذخلتةذتج  اتة

اثم  ذل لاذالدال ذلاث ذهلاذالنلعذا ذالا  ط ذتكيل ذمتلمتينذني تيةذالن ليةذ.ذفهذالم بذالث نه

لأنُدييط ذلداانتييةذ(.ذلتيي سذ تدييلا )لالمييات ذالرتيي ذخلييهذايي ذنييلعذ(ذك ا نل تا ييكه)الث متييةذ

النتي ط ذال اتياةذلالدي ن ذالخ نيةذن ت يةذملا يلةذ.ذالدال ذلنلرذالا يةلةذم  يتخاادذامياأذم ني  ذ

ادتلتي  ذهيلاذالمي بذندي  ذكا ي  ذفيهذ.ذالاديتااةذفيهذالا يةلةذ(ذالاساا  )تثمت ذالم  اات ا ذ

ا ييةلةذمتاييةذداتييةذتك ااتييةذاتيي ذاداتييةذلاسيي ان ذ)اساييلدذالجتات طتييةذمسنييلا ذالا اييةذالاللتييةذل

ذ(.تك ااتةذات ذخلتةذلا ذ تمةذك  تةذ-تج  اتة

لالا ةلةذالث نتةذأ م ذن  لذاتي ذاداتيةذفيهذا يةلةذال تايةذالداتيةذالتك ااتيةذلااسي ان ذالتج  ياتةذ

النت ط ذال اتاةذلل لاذالدايل ذات ذالخلتةذا ذالا  ةذالك  تةذفهذالم بذالث لثذلنت  ذمسلذ

ا ذني تةذانختت  ذلم ت ي  ذلكالاميلذ(ذلت سذ تدلا )لن ذمتلمتنذالمات ذالرت ذخلهذا ذنلعذ

.ذلان لةذالث متةذلاالا ذاتسااةذال تدذ(ذلت  اتك)لتلمت   ذدمهذان تا ا ذا ذتدا ذال تدذلني تةذ

نتيي ط ذ)تيي ذال ت  ييهذمسنييلا ذهييلرذالنتيي ط ذنديي  ذكل مييةذجايي ذفييهذا اييةذانتنيي ن ذفييهذالتدا

الل يلاذلااسي ان ذالتج  يياتةذالك ي تةذالادييتااةذجايلذتلمت يي  ذألذالا ذاتي ذادامييةذاي ذأ ميي ذ

 (.ذن  لذات ذاداتةذفهذد للذداتةذتك ااتة
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Abstract 
 

        In this thesis, some boundary value problems of fractional differential 

equations and inclusions are studied. As a first problem, we have investigated a 

four-point nonlocal boundary value problem of nonlinear fractional integro-

differential equations of order          in Chapter 2.  The existence of solutions to 

the given problem is shown by applying Krasnoselskii's fixed point theorem and 

nonlinear alternative of Leray-Schauder type. The uniqueness of solutions to the 

problem is established by using Banach's contraction mapping principle. Our 

results are new and several special cases can be obtained by fixing the parameters 

involved in the problem. The contents of this chapter have appeared in the article: 

“A nonlocal integral boundary value problem of nonlinear integro-differential 

equations of fractional order, International Journal of the Physical Sciences, 2012; 

7(42), 5648-5653”.  

        As a second problem, we consider nonlinear fractional differential inclusions 

with nonlocal four-point integral boundary conditions in Chapter 3 and obtain some 

new existence results. Our tools of study include the nonlinear alternative of Leray 

Schauder type together with the selection theorem of Bressan and Colombo for 

lower semi-continuous maps with decomposable values and Wegrzyk's fixed point 

theorem for multivalued maps. These  results have been published in the paper: 

“Existence results for fractional differential inclusions involving non-convex valued 

maps with four-point nonlocal integral boundary conditions, Communications in 

Mathematical Analysis,  14 (2013), No. 1, pp. 15-27”. 

 


